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Protokół Nr XI/19 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 17 czerwca 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 15 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
ustalenia porządku obrad XI sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który w imieniu Zarządu Powiatu 
Drawskiego zgłosił zmiany do obowiązującego porządku obrad, a mianowicie 
uzupełnienie porządku  w pkt 12 ppkt „j” i „k” o projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku międzygminnego pod nazwą „Związek 
Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego” z siedzibą w Złocieńcu – druk numer 451 oraz 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na 
realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienie osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku – druk numer 476.  

Głos zabrała Pani Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka, która 
złożyła wniosek dotyczący wykreślenia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
upoważnienia dyrektorów szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Drawski do 
przyznawania minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela wyższej od 
ustalonej w przepisach wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 pkt. 1 ustawy z dnia 
26.01.1982 r. Karta Nauczyciela na druku nr 435. Wyjaśniła, że argumenty  
w uzasadnieniu projektu w związku z zaangażowaniem nauczycieli w dodatkowe 
zadania m.in. wynikające z udziału w projekty Erasmus+ oraz Kontraktu 
Samorządowej Strefy Centralnej są bezpodstawne ze względu na istnienie określonego 
funduszu nagród zabezpieczającego dodatkowe działania nauczycieli, którym 
dysponuje dyrektor, jak również brakuje opinii Związków Zawodowych.     

Na tym Pani B. Głowacka zakończyła swoją wypowiedź.  

Treść wniosku Wiceprzewodniczącej B. Głowackiej stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.    

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 12 ppkt. j - 
uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku międzygminnego 
pod nazwą „Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego” z siedzibą w Złocieńcu – 
druk numer 451. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
(Radny C. Turczyk nie głosował) 
przyjęła proponowaną zmianę do porządku obrad dotyczącą wprowadzenia w pkt. 12 
ppkt. j - uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku 
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międzygminnego pod nazwą „Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego”  
z siedzibą w Złocieńcu – druk numer 451.     

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 12 ppkt. k – 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku – druk nr 476. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła proponowaną zmianę do porządku obrad w sprawie wprowadzenia w pkt. 12 
ppkt. k - uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na 
realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku – druk nr 476. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wniosku Pani Radnej B. Głowackiej dotyczącego wykreślenia  
z porządku obrad uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół i placówek 
prowadzonych przez Powiat Drawski do przyznawania minimalnej stawki 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach 
wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 pkt. 1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta 
Nauczyciela – druk nr 435 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
    2 głosami „za” przy 
  11 głosach „przeciw” i 
    2 głosach „wstrzymujących się” 
odrzuciła wniosek Radnej B. Głowackiej dotyczącego wykreślenia z porządku obrad 
uchwały sprawie upoważnienia dyrektorów szkół i placówek prowadzonych przez 
Powiat Drawski do przyznawania minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego 
nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 
pkt. 1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta Nauczyciela – druk nr 435. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z następującym porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu: 

a) z IX sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 17.05.2019 r. 

b) z uroczystej X sesji Rady odbytej w dniu 24.05.2019 r.  

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 441. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Raport o stanie powiatu za 2018: 

a) Raport o stanie powiatu za 2018 r. – druk nr 419, 

b) debata nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania – druk nr 431. 

9. Sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 rok: 

a) sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2018 – druk nr 250; 

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Zarząd Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Drawskiego za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego – druk nr 396;  

c) sprawozdanie finansowe Powiatu Drawsku sporządzone na dzień 
31.12.2018 r.; 

d) opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju na temat 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Drawskiego za 2018 r.; 

e) uchwała oraz wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu  
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu – druk nr 398 i 397; 

f) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
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Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego w sprawie absolutorium – 
druk nr 440; 

g) stanowisko klubów Radnych: 

h) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 r.; 

i) podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 r. – druk nr 406; 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2018 – druk nr 399.  

10. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2014-2022 za rok 2018, w tym „Program Rozwoju 
Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014 – 2020” 
– druk nr 404. 

11. Sprawozdanie z rozpatrzonych petycji w roku 218: 

a) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych 
petycji w roku 2018 – druk nr 400.  

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przystąpienie Powiatu Drawskiego do partnerskiej współpracy przy 
realizacji projektu pn. „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji 
Przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego”, dofinansowanego 
ze środków Regionalnego Programu operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014 – 2020, w ramach IX osi 
priorytetowej – „Infrastruktura publiczna”; Działanie 9.10 – „Wsparcie 
rozwoju e-usług publicznych” – druk nr 410; 

b) udzielenie pomocy finansowej Gminie Czaplinek –  druk nr 411; 

c) udzielenie pomocy finansowej Gminie Wierzchowo –  druk nr 412; 

d) udzielenie pomocy finansowej Gminie Złocieniec –  druk nr 413; 

e) ustalenie planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz 
publicznych szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 
drawskiego, od dnia 1 września 2019 roku – druk nr 199; 

f)    zmieniająca uchwałę w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu powiatu drawskiego – druk nr 
434; 

g) upoważnienia dyrektorów szkół i placówek prowadzonych przez Powiat 
Drawski do przyznawania minimalnej stawki wynagrodzenia 
zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach wydanych 
na podstawie art. 30 ust. 5 pkt. 1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta 
Nauczyciela – druk nr 435; 

h) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019 – druk nr 408; 
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i)    zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019-2035 – druk nr 409; 

j)    przystąpienia Powiat Drawskiego do związku międzygminnego pod 
nazwą „Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego” z siedzibą  
w Złocieńcu – druk numer 451; 

k) zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku – druk nr 476.   

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

14. Komunikaty i sprawy różne.  

15. Zakończenie sesji. 

 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z IX sesji Rady 
Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 17.05.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z IX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 17.05.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z IX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 17.05.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z IX sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 17.05.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z IX sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
17.05.2019 r.  
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Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

przyjęcia protokołu z uroczystej X sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia    
24.05.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z uroczystej X sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24.05.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z X sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 24.05.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z uroczystej X sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
24.05.2019 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
 

Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Drawskiego Stanisława Cybulę. 
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Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który złożył interpelację w imieniu 
mieszkańców Ostrowic dotyczącą zmiany i dostosowania rozkładu jazdy autobusów 
PKS do potrzeb mieszkańców. 

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć interpelację? 

 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zapytała, czy Powiat Drawski 

przewiduje możliwość udzielenia wsparcia dla gminy Złocieniec w związku  
z przejściem wichury przez te tereny. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 

złożyć interpelację? 
  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  
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Punkt 6 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali narad osób głosu nie zabrał. 

 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę 
Polak  – Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła  
3 posiedzenia W dniu 3 czerwca zapoznała się z uchwałą RIO w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego, a także przeanalizowała sprawozdanie finansowe i sprawozdanie  
z wykonania budżetu. W posiedzeniu komisji brała udział Pani Skarbnik  
J. Andrykowska, która odpowiadała na wszystkie pytania Radnych. W sprawach 
bieżących powrócono do tematu wniosku dofinansowania OSP, lecz niestety w 
związku z brakiem środków na zrealizowanie tego zadania komisja wycofała wniosek 
z dalszego procedowania. Kolejne posiedzenie odbyło się w dniu 13 czerwca, na 
którym to wypracowano opinię dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2018 rok. Komisja wydała pozytywną opinię w sprawie wykonania 
budżetu. Następnie zostały omówione sprawozdania i projekty uchwał. Na ostatnim 
odbytym posiedzeniu w dniu 17 czerwca podjęto dyskusję na temat Raportu o stanie 
powiatu za 2018 rok. Na koniec przeanalizowano projekty uchwał.        
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się w pełnym składzie 28 maja, a celem 
posiedzenia było przeanalizowanie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2018 rok oraz wydanie stosownej opinii w sprawie wykonania budżetu. 
Informacji udzielał Wicestarosta M. Nagórski i Skarbnik J. Andrykowska. Ponadto 
zapoznała się z opinią RIO i stanem mienia komunalnego. Komisja Rewizyjna podjęła 
uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Drawskiego za 2018 rok oraz sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu. Członkowie Komisji Rewizyjnej ponownie spotkali się na 
posiedzeniu wspólnym w dniu 17 czerwca, na którym opiniowano materiały i projekty 
uchwał na najbliższą sesję.       

  Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że członkowie Komisji odbyli pierwsze 
posiedzenie w dniu 13 czerwca, na którym to omówiono sporządzoną Diagnozę 
Zdrowotną Powiatu Drawskiego ze szczególnym uwzględnieniem osób starszych oraz 
osób psychicznie chorych, a także Powiatową Strategię Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2014-2022 za rok 2018 i Program Rozwoju Zatrudnienia oraz 
Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014-2020. W sprawach bieżących 
poruszono temat jakości usług w placówkach medycznych na terenie powiatu. Na 
drugiej komisji w dniu 17 czerwca przeanalizowano szczegółowo materiały na sesję,  
a także projekty uchwał.     

   
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła 3 spotkania. Pierwsze posiedzenie wyjazdowe 
odbyło się 4 czerwca 2019 roku, na którym to wizytowano PCKZiU na ulicy 
Warmińskiej i Połczyńskiej w Drawsku Pomorskim. Szczególną uwagę zwrócono na 
kwestię kształcenia zawodowego i stanu technicznego Internatu. Pan Dyrektor  
M. Piłatowski przedstawił sprawozdanie z funkcjonowania placówki, a także zasady 
działania. Stwierdzono, że standard pomieszczeń należy sukcesywnie podwyższać. 
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Komisja sporządziła wnioski do realizacji oraz przyjęła zmiany w planie pracy. 
Ostatnie posiedzenie odbyło się 17 czerwca, na którym to obszernie omówiono 
„Raport o stanie Powiatu Drawskiego za 2018 rok”.   

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.       
         
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka o przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym nie obradowała. 

   

        Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest raport o stanie powiatu za 2018 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Drawskiego Stanisława Cybulę. 
 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że raport o stanie powiatu 
był przygotowywany we wszystkich samorządach po raz pierwszy. Każdy z Radnych 
ma inne zdanie co do schematu i formy jego przygotowania, a także to co ma się  
w nim znajdować, dlatego Związek Powiatów Polskich przygotował ramowy zakres 
dla jego sporządzenia. Przygotowaniem raport zajęła się Pani Sekretarz K. Getka. Po 
przeprowadzeniu rozmów ze wszystkimi naczelnikami i dyrektorami jednostek 
Starostwa Powiatowego przygotowała kilka wersji. Wersje w ciągu kilku tygodni 
ulegały zmianie, a ostateczna wersja została przekazana Radnym. Integralną częścią 
raportu o stanie powiatu są sprawozdania składane w bieżącym roku przez służby, 
inspekcje, straże, ale również jednostki organizacyjne.     
 
Treść raportu o stanie powiatu stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie raportu? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła debatę nad raportem o stanie Powiatu 

 i poprosił Radnych o zabieranie głosu w tym temacie. 
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Debatę otworzyła Pani Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak, która na wstępie 

powiedziała, że prowadzona była dyskusja na temat treści raportu i co powinno w nim 
się znajdować. Zauważyła, że ustawodawca nie wskazał w ustawie żadnych 
wytycznych co do raportu. Przy czym dokument ten jest raportem, a nie analizą, 
dlatego powinien bazować na strategii rozwoju powiatu. W raporcie uwzględniono 
również inne strategie. Przy czym zaznaczył, że w treści nie powinny znajdować się 
kwestie finansowe lub budżetowe ze względu na kolejny dokument jakim jest 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok. Istotnym celem tego raportu było 
wzmocnienie udziału obywateli w samorządzie, dlatego szkoda, że nikt  
z mieszkańców nie zgłosił się do uczestnictwa w debacie.  

 
Głos zabrał Pan Wiceprzewodniczący K. Korczyński, który odniósł się do 

art. 30a ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym, a mianowicie do tego zapisu, który 
mówi, że rada powiatu może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi 
dotyczące raportu i zapytał czy była prowadzona debata w tym temacie.    

 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że do września Radni będą 

składali swoje propozycje w sprawie kształtu  raportu na 2019 rok.  
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka, która wyraziła 

swoje ubolewanie w związku z brakiem zainteresowania mieszkańców raportem. 
Podkreśliła, że bez udziału mieszkańców będzie bardzo trudno zaplanować działania 
 i inwestycje w obecnej kadencji, dlatego należy ukierunkowywać politykę zgodnie  
z głosem mieszkańców. Zgłosiła propozycję, aby w następnym roku wzmocnić 
działania informacyjne. Na koniec zaapelowała o zwiększenie działań promocyjnych 
Powiatu Drawskiego oraz problem w zarządzaniu placówkami oświatowymi, w tym 
słabego poziomu rekrutacji do szkół i niezadawalającymi wynikami matur. 

 
Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że Zarząd będzie 

korzystał z posiadanych instrumentów dla poprawy stanu drawskiej oświaty. Przede 
wszystkim istotna nie jest ilość, ale jakość, aby poziomem szkoły powiatu nie 
odbiegały od średniej. Poinformował, że wpłynęło 1100 podań do szkół w powiecie.  
Natomiast w sprawie promocji zostało zlecone przygotowanie w zakresie działań 
promocyjnych z ostatniego półrocza. Nadmienił, że organizowanych jest wiele imprez, 
rajdów i spotkań, a dodatkowo wydział promocji musi realizować swoje zadania 
statutowe. 

 
Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Powiatu, która pokreśliła, że należy 

podejmować wiele działań promocyjnych, gdyż nasze walory przyrodniczo-
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turystyczne wyróżniają nasz region spośród innych, ale również istotny jest rozwój 
gospodarczy. Zaznaczyła, że trudno jest Radzie oceniać dokonania za 2018 roku, ale 
oceniając obiektywnie poczyniono wiele pozytywnych działań. Na koniec 
powiedziała, że dopiero raport za rok 2019 będzie obrazował wyniki obecnej Rady 
Powiatu.  

 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który powiedział, że raport jest przede 

wszystkim podsumowaniem i może służyć jedynie wnioskom. Przy czym konsultacje 
społeczne powinny być uwzględniane w założeniach i planach na przyszłość.       

 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak powiedziała, że Rada ma za 

poprawiać sytuację społeczną i gospodarczą w Powiecie Drawskim. Stwierdziła, że 
pierwsze 2 raporty mogą być wyznacznikiem opracowywania Strategii Rozwoju 
Powiatu Drawskiego.  

 
Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski, który uznał, że problemem we 

wzięciu udziału w debacie nad raportem jest dla obywatela prawdopodobnie limit 
podpisów. Stwierdził, że pierwsze 2 raporty mogą być wyznacznikiem opracowywania 
Strategii Rozwoju Powiatu Drawskiego. Mieszkaniec powiatu dopiero po 2 latach 
będzie miał ogląd na temat funkcjonowania tej Rady i Powiatu Drawskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała wymogi i procedurę uczestnictwa 

mieszkańców w debacie.  
 
Głos zabrała Pani G. Polak, która powiedziała, że raport dał możliwość 

poznania zakresu rozwijania się powiatu we wszystkich kierunkach. Tu nadmieniła, że 
ilość spraw załatwionych w Wydziale Architektury i Budownictwa daje możliwość 
zobrazowania, jak wiele dzieje się pod tym względem we wszystkich gminach. 
Uznała, że umieszczenie tego dokumentu na stronie internetowej spowoduje wzrost 
zainteresowania się mieszkańców sytuacją w powiecie. Raport zwiera wszystkie 
najważniejsze informacje dotyczące Powiatu Drawskiego.  

  
Pan Radny K. Korczyński wrócił do tematu godzin rozpoczęcia sesji Rady 

Powiatu. Uznał, że nie należy zmieniać tego co dobrze funkcjonuje. Przypomniał, że 
mieszkańcy mają ustawowe prawo do informacji publicznych i możliwość spotkania  
z Radnymi, bądź władzami powiatu, a kontakt ten może odbywać również listownie 
poprzez Biuro Rady np. wnioski czy petycje. Tym samym mieszkaniec może   
przejawiać aktywność społeczną w tej płaszczyźnie. Dodał, że również stowarzyszenia 
mogą delegować osoby do załatwienia pewnych spraw.  
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Ponownie Pani Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak przypomniała, że 
dochowane zostały wszystkie procedury odnośnie raportu. Wszystkie informacje 
zostały umieszczone na stronie internetowej. Należy jedynie dostosować  wytyczne do 
raportu. 

 
Głos zabrał Pan Radny H. Szreta, który zwrócił uwagę na realizację zadań  

w zakresie edukacji, a mianowicie włączanie osób niepełnosprawnych do życia 
społecznego. Uznał działania zmierzające w tym kierunku za bardzo dobre.  

  
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos  

 w debacie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zabrał głosu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

  
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  2 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/63/2019 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 
wotum zaufania.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 
Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu za rok 2018 r. oraz sprawozdania finansowego  Powiatu Drawskiego 
sporządzonego na dzień 31.12.2018 r. 
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Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 
wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31.12.2018 roku. Dane 
zawarte w bilansie z wykonania budżetu są zgodne z danymi wynikającymi  
z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte w łącznym rachunku zysków i strat 
oraz łącznym zestawieniu zmian funduszu są zgodne z jednostkowymi 
sprawozdaniami jednostek budżetowych.  Ze sprawozdania wynika, że budżet Powiatu 
Drawskiego na dzień 31.12.2018 rok zamyka się kwotą w wysokości 2 136 642,35. Ze 
sprawozdania wynika, że planowane dochody budżetu w kwocie 80 930 873,62 
wykonano w kwocie 79 183 631,62 co stanowi 97,84% wykonania planu. W tym 
planowane dochody majątkowe wykonano w kwocie 4 119 515,39 co stanowi 63,5% 
planu. Planowane dochody bieżące wykonano w kwocie 75 064 116,23 co stanowi 
100,8%. Planowane wydatki zrealizowano w kwocie 80 324 774,61 zł. Planowane 
wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 7 649 864,67 zł. Wydatki bieżące 
zrealizowano 72 674 909,94 zł. Planowany deficyt został zmniejszony do kwoty 
1 141 142,99 zł. Przychody budżetu wyniosły 3 777 785,34 zł, w tym wolne środki  
z 2017 roku w wysokości  2 277 785,34 zł oraz kredyt długoterminowy w wysokości 
1 500 000 zł. Rozchody budżetu wyniosły 500 000 zł i zostały spłacone. 

 
Treść omówionego sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Treść omówionego sprawozdania finansowego Powiatu Drawskiego 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę nr XXVIII.129.Z.2019 
Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 15 kwietnia 2019 w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego.   

 
Treść odczytanej uchwały Nr XXVIII.129.Z.2019 Składu Orzekającego 

RIO stanowi załącznik nr 18 do protokołu.    
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie opinii Komisji na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok.  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju  
G. Polak odczytała opinię na temat sprawozdania i sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Drawskiego za 2018 r. 
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Treść odczytanej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i rozwoju stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 
do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Henryk Szreta, który 

odczytał Uchwałę Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
28 maja 2019 r. oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia 
28 maja 2018 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium 
 z tytułu wykonania budżetu za rok 2018. 

 
Treść odczytanej Uchwały Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej oraz wniosek 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 
absolutorium stanowi załącznik nr 20 i nr 21 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę  

Nr LXIV.265.Z.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 3 czerwca 2019 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2018 rok. 

Treść odczytanej uchwały Nr LXIV.265.Z.2019 Składu Orzekającego RIO 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o przedstawienie stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 
Kozłowskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe”. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski – Przewodniczący Klubu Radnych 

„Porozumienie Samorządowe”, który powiedział, że Klub Porozumienie 
Samorządowe udziela absolutorium Zarządowi Powiatu za wykonanie budżetu w 2018 
roku. Zauważył, że jest to absolutorium dla 2 zarządów. Członkowie Klubu 
dostrzegają w sprawozdaniu jasno opisane wartości budżetowe, logicznie 
sformułowane informacje. Wskaźniki budżetowe zawsze mogłyby być lepsze. Niestety 
nie zrealizowano zaplanowanych inwestycji z przyczyn niezależnych od Rady  
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i Zarządu, a które zostały przesunięte na lata następne. Cieszą natomiast inwestycje  
w oświacie, w tym podniesienie poziomu edukacji i możliwość podjęcia kształcenia 
dla osób niepełnosprawnych, w tym rozwój szkolnictwa specjalnego. W ubiegłym 
roku realizowano również zadania płynące z Kontraktu Samorządowego w ramach 
szkolnictwa zawodowego, w tym powstawanie pracowni oraz prowadzenie szkoleń. 
Podkreślił ważną inwestycję, jaką była wymiana taboru w PKS Złocieniec. Ponadto 
modernizowano szpital w celu podniesienia poziomu leczenia i poprawienia 
warunków samych pacjentów. Nawiązał do promocji i tworzenia od 3 lat marki dla 
akcji „Jeziora Tajemnic”, która stała się rozpoznawalna w Polsce i zagranicą. Wyraził 
nadzieję na kontynuowanie tej akcji. Uwzględniając powyższe i opinię RIO, Komisji 
Budżetu, Komisji Rewizyjnej należy uznać wykonanie budżetu za racjonalne, 
gospodarne i celowe.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu”. 

 
Głos zabrał Radny H. Szreta – Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie 

dla Powiatu”, który powiedział, że Klub Radnych „Porozumienie dla Powiatu” na 
posiedzeniu w dniu 15 czerwca po wnikliwej analizie pozytywnie zaopiniował 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Marcina 
Krężla – Przewodniczącego Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

 
Głos zabrał Radny M. Krężel – Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo  

i Sprawiedliwość”, który powiedział, że Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość jest 
przeciwny udzieleniu absolutorium Zarządowi Powiatu Drawskiego za wykonanie 
budżetu za 2018 rok.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otwiera dyskusję nad 
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu 
za 2018 r. 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który przypomniał o trudnościach 

budżetowych w roku ubiegłym, a także problemach z niewykonaniem planów  
w związku z brakiem oferentów i kurczącym się rynkiem pracy. Podkreślił jak istotne 
jest korzystanie z możliwości pozyskiwania środków dla dobra budżetu. Wyraził 
nadzieję, że bieżący budżet będzie lepszy i nie będzie potrzeby dokładania 
dodatkowych środków.  
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Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że ma nadzieję na to, aby 
ustawodawca wsłuchał się w głosy samorządu i powziął na siebie koszty wynagrodzeń 
dla nauczycieli, a sprawy funkcjonowania oświaty pozostawił samorządom.  

       
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem 

finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2018 rok.    
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym projekt w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2018 rok. 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
13 głosami „za” przy  
  2 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XI/64/2019 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 
2018 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2018. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść projektu uchwały  
i poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2018. 

 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  2 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
( Radna B. Głowacka nie głosowała) 
podjęła uchwałę Nr XI/65/2019 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2018. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie pogratulowała Panu Staroście 
 S. Cybuli oraz całemu Zarządowi za otrzymanie absolutorium i w imieniu Rady 
Powiatu wręczyła na ręce Pana Starosty kwiaty.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 20 minut przerwy. 
 

Punkt 10 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2014-2022 za rok 2018, w tym Program Rozwoju Zatrudnienia 
oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014-2020. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i krótki komentarz 
Panią Różę Kursę – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim i Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy – Henryka Andrałojcia.  

Głos zabrała Dyrektor  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim – Pani Róża Kursa, która powiedziała, że Sprawozdanie za 2018  
z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiazywania Problemów Społecznych na lata 
2014 – 2022 był szeroko omawiany na 3 komisjach i zawiera informacje ze 
wszystkich jednostek gminnych i powiatowych, a w szczególności podjętych przez nie 
działań na rzecz osób niepełnosprawnych dzieci i rodzin.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że najmniej informacji 
otrzymaliśmy z gminy Złocieniec. 

Pani Dyrektor R. Kursa odpowiedziała, że w następnym roku pracownicy 
zmobilizują odpowiednie jednostki do dostarczania informacji na ten temat. 
Zauważyła, że z roku na rok tych działań jest podejmowanych co raz więcej.  

Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który podziękował Dyrektorom za 
sporządzenie tak opracowanego sprawozdania i za wykonanie tak ogromnej pracy.    

Głos zabrał Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Henryk Andrałojć, który 
powiedział, że materiał był omawiany na poszczególnych komisjach. Dodał, że 
działania PUP idealnie wpisują się koncepcję rozwiazywania problemów społecznych. 

Glos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która poprosiła, aby działania związane 
z priorytetem III, czyli przeciwdziałanie i zapobieganie wykluczeniu społecznemu 
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wśród osób bezrobotnych i poszukujących pracy były rozwijane, jak chociażby 
tworzenie spółdzielni socjalnych.  

Głos zabrał Pan Dyrektor PUP H. Andrałojć, który powiedział, że PUP 
podejmuje działania promujące spółdzielnie socjalne, ale oczywiście przyjmuje uwagi. 

Głos zabrała Pani Dyrektor R. Kursa, która odniosła się do pytania Pani Radnej 
G. Buczek w sprawie pomocy dla osób pokrzywdzonych w wyniku przejścia wichury 
nad gminą Złocieniec. Poinformowała, że jest możliwość skorzystania ze środków 
PFRON dla osób niepełnosprawnych. Na koniec powiedziała, że informacje na ten 
temat będą rozsyłane do poszczególnych jednostkach.    

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 27 i 28  do protokołu. 

Punkt 11 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji  z rozpatrzonych petycji w roku 2018.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radnego Marka Banaszka. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny M. Banaszek, 
który powiedział, że w roku 2018 do Rady Powiatu nie wpłynęła żadna petycja. Rok 
2018 obejmował dwie kadencje Rady Powiatu, należy wyszczególnić, że do dnia  
16 listopada 2018 r. rozpatrywaniem petycji zajmowała się Komisja Rewizyjna Rady 
Powiatu, która pełniła funkcję organu wewnętrznego organu stanowiącego, natomiast 
od nowej kadencji (2018-2023) rozpatrywaniem petycji zajmuje się Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Powiatu.   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś ma pytania do Pana 
Przewodniczącego? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych petycji w roku 
2018. 
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/66/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych 
petycji w roku 2018. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 
Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do partnerskiej współpracy 
przy realizacji projektu pn. „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji 
Przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego”, dofinansowanie ze środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2014-2020, w ramach: IX osi priorytetowe – „Infrastruktura publiczna„; Działanie 
9.10 – „Wsparcie rozwoju e-usług publicznych”.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią 

Małgorzatę Marcinkiewicz - Skorupę  –  Geodetę Powiatowego.  
 
Głos zabrała  Pani Małgorzata Marcinkiewicz – Skorupa, która  powiedziała, że 

projekt uchwały dotyczy przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku partnerskiego. 
Projekt będzie realizowany ze środków RPO Województwa Zachodniopomorskiego 
2014-2020. Projekt będzie realizowany w latach 2019-2020. Celem głównym projektu 
jest ułatwienie dostępu obywatelom oraz osobom niepełnosprawnym, a także 
przedsiębiorcom, instytucjom do nowoczesnej, elektronicznej administracji e-usług  
w zakresie administracji samorządowej związanej z infrastrukturą informacji 
przestrzennej na terenie województwa zachodniopomorskiego. W ramach zdania dla 
Powiatu Drawskiego zrealizowane zostanie utworzenie Bazy Danych Obiektów 
Topograficznych oraz Bazy Geodezyjnej Ewidencji Sieci Uzbrojenia, dostosowanie 
istniejącej bazy danych i zakup sprzętu teleinformatycznego. Dofinansowanie ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego wyniesie 85% kosztu 
realizacji projektu. Minimalny wkład własny wszystkich partnerów projektu wynosi 
15% i pokryty zostanie w 10% krajowymi środkami publicznymi w postaci dotacji 
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celowej z budżetu Państwa, a w 5% ze środków własnych Partnerów Projektu. Wkład 
własny wyniesie 116438,18 zł.    
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu drawskiego do partnerskiej współpracy przy 
realizacji projektu pn. „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 
Województwa Zachodniopomorskiego”, dofinansowanie ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020,  
w ramach: IX osi priorytetowe – „Infrastruktura publiczna„; Działanie 9.10 – 
„Wsparcie rozwoju e-usług publicznych”.   

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/67/2019 w sprawie przystąpienia Powiatu drawskiego do 
partnerskiej współpracy przy realizacji projektu pn. „Budowa Regionalnej 
Infrastruktury Informacji Przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego”, 
dofinansowanie ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, w ramach: IX osi priorytetowe – 
„Infrastruktura publiczna„; Działanie 9.10 – „Wsparcie rozwoju e-usług publicznych”.   

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 
Żychlińskiego –  Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego. 

 
Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński , który powiedział, że projekt uchwały 

dotyczy udzielania pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek. Dotacja ta udzielana  
w celu wykonania remontu ścian wewnętrznych, instalacji elektrycznej oraz posadzki 
w strażnicy OSP w Kluczewie. Szacowany koszt remontu wynosi 25 tysięcy zł. 
Wnioskowana kwota to 7 500 zł.    
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek. 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/68/2019 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Czaplinek. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wierzchowo. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 
Żychlińskiego –  Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego. 

 
Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński , który powiedział, że projekt uchwały 

w sprawie udzielania pomocy finansowej dla Gminy Wierzchowo z przeznaczeniem 
na poprawę infrastruktury użytkowej, w tym wykonanie remontu świetlicy, 
pomieszczeń socjalnych oraz wymianę bram garażowych w strażnicy OSP  
w Wierzchowie. Szacowany koszt remontu wynosi 55 tysięcy. Zarząd Powiatu 
Drawskiego wnioskuje o udzielenie pomocy finansowej w kwocie 15 000 zł.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wierzchowo. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/69/2019 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Wierzchowo 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak serdecznie przywitała Członka Zarządu 
Województwa Zachodniopomorskiego S. Wziątka.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 
Żychlińskiego –  Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego. 

 
Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński , który powiedział, że projekt uchwały 

w sprawie udzielania pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec z przeznaczeniem na 
wykonanie remontu szatni oraz toalet w OSP w Złocieńcu. Szacowany koszt remontu 
wynosi 18 tysięcy. Zarząd Powiatu Drawskiego wnioskuje o udzielenie pomocy 
finansowej w kwocie 7 500 zł.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec. 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/70/2019 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Złocieniec.  
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz 
publicznych szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu drawskiego, od 
dnia 1 września 2019 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 
Naczelnika Wydziału Edukacji.  

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która  powiedziała, że Rada powiatu 

Drawskiego podjęła w 2017 roku uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, która obowiązuje do 
31 sierpnia. W związku z reformą systemu edukacji samorządy zobowiązane są do 
uchwalenia nowego planu sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych, który 
obowiązywać będzie od 01 września 2019 r. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez związki zawodowe i kuratora oświaty.          

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Pan radny R. Kurzątkowski powiedział, że Komisja Oświaty 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.  
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych 
oraz publicznych szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 
drawskiego, od dnia 1 września 2019 roku. 

 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/71/2019 w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych oraz publicznych szkół specjalnych mających siedzibę na 
obszarze powiatu drawskiego, od dnia 1 września 2019 roku. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu powiatu drawskiego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 
Naczelnika Wydziału Edukacji.  

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która  powiedziała, że obowiązujący 

od wielu lat program stypendialny dla młodzieży uzdolnionej musi zostać 
dostosowany do sytuacji, jak nastąpi 1 września. Regulamin był dostosowany jedynie 
do absolwentów szkół gimnazjalnych i ponad gimnazjalnych.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który powiedział, że Komisja Oświaty 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu powiatu drawskiego. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/72/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu powiatu drawskiego.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół i placówek prowadzonych przez 
Powiat Drawski do przyznawania minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego 
nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach wydanych na podstawie art.30 ust.5 
pkt.1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta Nauczyciela. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 
Naczelnika Wydziału Edukacji.  

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która  powiedziała, że projekt uchwały 

daje upoważnienie dyrektorom do podwyższenia stawek wynagrodzenia zasadniczego 
nauczycielom zatrudnionym w prowadzonych szkołach i placówkach oświatowych od 
1 lipca do 31 sierpnia w związku z dodatkowymi zadaniami, które podejmują przy 
programie „Erasmus+”, bądź Kontraktu Samorządowego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która zapytała czy była to inicjatywa 

Zarządu i czy projekt uchwały był opiniowany przez nauczycieli i związki zawodowe.  
 
Pani Naczelnik I. Krężołek odpowiedziała, że projekt uchwały wyszedł  

z inicjatywy Zarządu i nie przeprowadzono konsultacji.   
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która zapytała o powód podwyższenia 

wynagrodzenia zamiast wypłacenia premii bądź nagród, a także poprosiła 
 o wyjaśnienie pojęcia minimalna stawka wynagrodzenia oraz jaka kwota będzie 
przeznaczona na te działania. 

 
Pani Naczelnik I. Krężołek odpowiedziała, że powodem jest wynagrodzenie 

nauczycieli zaangażowanych dodatkowo. Kwota przeznaczona wyniesie około 200 
tysięcy zł.  Natomiast minimalna stawka wynagrodzenia określona jest przez Ministra 
Edukacji Narodowej w drodze rozporządzenia. Przy czym powiat, jako organ 
prowadzący ma prawo podnieść najniższą, minimalną stawkę wynagrodzenia 
zasadniczego dla poszczególnych stopni awansu zawodowego.  

 
Głos zabrał Pani Radna B. Głowacka, która stwierdziła, że jest to podwyżka 

 z września.  
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Pani Naczelnik I. Krężołek powiedziała, że są to różne stawki i ponadto 
prowadzone są rozmowy z nauczycielami.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Glos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który  powiedział, że Komisja Oświaty 

dyskutowała na ten temat i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół i placówek prowadzonych 
przez Powiat Drawski do przyznawania minimalnej stawki wynagrodzenia 
zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach wydanych na podstawie 
art.30 ust.5 pkt.1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta Nauczyciela. 

 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/73/2019 w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół i placówek 
prowadzonych przez Powiat Drawski do przyznawania minimalnej stawki 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach 
wydanych na podstawie art.30 ust.5 pkt.1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karty 
Nauczyciela. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały 
 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że uchwała w sprawie 

zmian w budżecie dotyczy zmiany dochodów budżetowych o kwotę 5 060 zł  
w wyniku zwiększenia dochodów w PCKZiU i otrzymanej darowizny przez MOW 
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Czaplinek w kwocie 200 zł. Zwiększenie planu wydatków budżetowych o kwotę 5 060 
zł zgodnie z otrzymanymi dochodami, a następnie zabezpieczeni wkładu własnego na 
realizację projektu RPO pn. „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji 
Przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego. W kwocie 55 000 zł, 
zwiększenie wydatków na zadania inwestycyjne pn. „Utworzenie Liceum 
Ogólnokształcącego dla osób z autyzmem i zespołem Aspergera w Drawsku Pom.”  
w kwocie 10 000 zł i „Utworzenie w Kaliszu Pom. punktu zamiejscowego Przedszkola 
Specjalnego w Drawsku Pom. w kwocie 6 000 zł, zwiększenie wydatków w wydziale 
inwestycji i remontów z przeznaczeniem na zakupy materiałów i wyposażenia oraz 
remont w kwocie 60 000 zł, zmniejszenie wartości inwestycyjnego pn. „ Modernizacji 
przepustu w m. Suliszewo wraz z przebudową drogi od DK20 do Gudowa w kwocie 
131 000 zł oraz zmiany planów wydatków pomiędzy działami PCPR w Drawsku 
Pomorskim.    
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 
 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/74/2019 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na 
rok 2019.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 



30 
 

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że konsekwencją 
uchwały w sprawie zmian w budżecie jest uzupełnienie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035, w której rozpoczynają się 
przedsięwzięcia, takie jak Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 
Województwa Zachodniopomorskiego, a tym samym zmiany w limitach wydatków. 
Następnie dokonano zmian w zakresie przedsięwzięć modernizacja przepustu na 
odcinku od DK20 do przejazdu kolejowego w stronę Gudowa oraz kompleksowa 
modernizacja energetyczna DPS w Darskowie, a także w roku 2020 zwiększeniu 
ulegają zarówno dochody majątkowe, jak i wydatki majątkowe o kwotę 141 000 zł z 
tytułu dofinansowania zadania modernizacji DPS w  Darskowie z Regionalnego 
Ośrodka Polityki Społecznej.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu 
Drawskiego na lata 2019 - 2035. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/75/2019 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku międzygminnego 
pod nazwą „Związek Miast i Gmin Powiatu Pojezierza Drawskiego” z siedzibą  
w Złocieńcu.     

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o krótki komentarz Pana Waldemara 
Włodarczyka – Etatowego członka Zarządu Powiatu. 

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który powiedział, że projekt uchwały na druku 

451 w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku międzygminnego pod 
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nazwą „Związek Miast i Gmin Powiatu Pojezierza Drawskiego” z siedzibą  
w Złocieńcu. Na dzień dzisiejszy Wojewoda nowy statut, który będzie obowiązywał 
zaopiniował pozytywnie, lecz procedowanie uległo zmianie, gdyż najpierw powinna 
być deklaracja o przystąpieniu członków na starych zasadach, a dopiero następnie 
przyjmowany jest statut przez poszczególnych członków. W nowym statucie Związek 
zmieni nazwę na „Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej”. Deklaracje 
 o przystąpieniu wstępnie wyraził Powiat Łobeski i Powiat Świdwiński. Tym samym 
związek będzie liczył 13 członków.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który zapytał czy w związku ze 

zwiększeniem ilości członków zmieni się stawka członkowska.  
 
Pan W. Włodarczyk odpowiedział, że wysokość stawki będzie tematem 

Walnego Zgromadzenia.  
 
Głos zabrał Pani Radna G. Buczek zapytała, czy zmieni się siedziba związku. 
 
Pan W. Włodarczyk odpowiedział, że na dzień dzisiejszy siedziba znajduję się 

w Złocieńcu, lecz z racji tego, ze WFOŚiGW nadzoruje i rozlicza projekt pod nazwą 
„Czyste powietrze” zadeklarował obsłużenie 1 etatu w ramach tego programu, ale 
postawił warunek, aby siedziba znajdowała się w Powiecie Drawskim, ale w mieście 
Drawsko Pomorskie. Siedziba znajdować ma się w Drawsku Pomorskim w Parku 
Chopina.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Drawskiego do związku międzygminnego 
pod nazwą „Związek Miast i Gmin Powiatu Pojezierza Drawskiego” z siedzibą  
w Złocieńcu. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
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podjęła uchwałę Nr XI/76/2019 w sprawie  przystąpienia Powiatu Drawskiego do 
związku międzygminnego pod nazwą „Związek Miast i Gmin Powiatu Pojezierza 
Drawskiego” z siedzibą w Złocieńcu.     

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Różę Kursę – 
Dyrektora PCPR w Drawsku Pomorskim.  

 
Głos zabrała Pani Dyrektor R. Kursa, która  powiedziała, że wyniku wspólnych 

prac na komisjach z PUP powstał projekt uchwały. Powiatowy Urząd Pracy 
przekazuje niewykorzystane środki z PFRON-u w kwocie 32 059.42 zł. Środki zostaną 
przeznaczone na rehabilitację zawodową i społeczną.     

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na 
realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
0 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XI/77/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków 
PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie 
osób niepełnosprawnych w 2019 roku 

 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
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Punkt 13 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

  
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że na wszystkie interpelacje i zapytania 

odpowiedzi będą udzielane na piśmie. Natomiast w odpowiedzi na zapytanie Pani 
Radnej G. Buczek poinformował, że udzielane jest jednorazowe wsparcie, ale również 
środki na odbudowę dokonanych przez wichurę zniszczeń w kwocie od 20 tysięcy do 
100 000 złotych. Na dzień dzisiejszy trwają prace na złożeniem wniosków  do Urzędu 
Wojewódzkiego przez Urząd Miejski we współudziale Wydziału Zarzadzania 
Kryzysowego Starostwa Powiatowego i Komendy Powiatowej Straży.   

 
Punkt 14 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który pogratulował Przewodniczącej Rady Powiatu wzorowego 
prowadzenia sesji Rady Powiatu Drawskiego. Zapewnił o pewnym współdziałaniu ze 
strony województwa w sprawie realizacji zakładanych zadań powiatu. Pogratulował 
Staroście Drawskiemu S. Cybuli i całemu Zarządowi Powiatu uzyskania absolutorium. 
Przypomniał o wielokrotne owocnej współpracy z Panem Starostą i władzami 
powiatu. Pokreślił niezwykle istotne podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 
Powiatu Drawskiego partnerskiej współpracy przy realizacji projektu pn. „Budowa 
Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej Województwa 
Zachodniopomorskiego”, dofinansowanie ze środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, w ramach: IX 
osi priorytetowe – „Infrastruktura publiczna„; Działanie 9.10 – „Wsparcie rozwoju  
e-usług publicznych”. Następnie zachęcił do współpracy w ramach szkolnictwa 
zawodowego i jego umiejętnego połącznia z rynkiem pracy oraz opracowanie 
wspólnej koncepcji wraz z rekomendacjami dla pozyskiwania środków z funduszy 
unijnych, dlatego zwiększą się pieniądze na programy zarówno twarde, a więc 
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inwestycyjne jak i miękkie.  W tym miejscu wyróżnił Targi Pracy, które odbyły się  
w Drawsku Pomorskim. Następnie wypowiedział się na temat potrzeby ogromnego 
dofinansowania na Pojezierzu Drawskim w drogi lokalne. Nadmienił, że 
przeprowadzone zostaną konsultację w powiecie świdwińskim i drawskim w sprawie 
możliwości pozyskiwania środków w nowej perspektywie. Natomiast droga  
z Drawska Pomorskiego do Świdwina została zgłoszona do Ministerstwa Obrony 
Narodowe o zakwalifikowania jej jako o znaczeniu strategicznej dla bezpieczeństwa 
państwowego. Przechodząc do kolejnego tematu zaznaczył, że gminy, jak organizacje 
pozarządowe z powiatu są bardzo aktywne, a mianowicie pozyskiwanie środków  
w ramach grantów gminnych i sołeckich, dzięki którym w małych miejscowościach 
realizowane są małe inwestycje rozwiązujące problemy społeczne. Zachęcał gminy do 
przystępowania do pilotażowego programu „Czyste powietrze”. Na koniec 
poinformował o wsparciu z rezerwy budżetowej państwa dla osób pokrzywdzonych 
wichurą, która przeszła przez gminą Złocieniec.      

    
 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który przypomniał o bardzo złym stanie drogi 

wojewódzkiej nr 163 na odcinku Czaplinek-Połczyn Zdrój, dlatego zwrócił się do 
Marszałka S. Wziątka o ujęcie tego zadania w budżecie województwa na 2020 rok.   

 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który powiedział, że problem jest znany, dlatego w poniedziałek  
w Szczecinie ma spotkanie z Burmistrzem Czaplinka. Podkreślił, że przez ostatnie  
3 lata wzrosły koszty budowy dróg. Przy czym pierwsze środki, które pozostaną 
zostaną uruchomione na omawianą drogę.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała również o drogę Drawsko Pom. – 

Połczyn Zdrój.  
 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który powiedział, że najważniejsze jest zabezpieczenie dokumentacji 
projektowej dla wszystkich dróg.   

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski przypomniał, że droga Drawsko 

Pomorskie – Połczyn Zdrój jest w najgorszym stanie. Podziękował Marszałkowi  
S. Wziątkowi za dostosowanie umów o przystąpieniu do projektów informatycznych, 
które wcześniej naruszały ustawę o finansach publicznych.  
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Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  
S. Wziątek, który odpowiedział, że najistotniejsze jest umiejętne współdziałanie.  

 
Pan Radny K. Korczyński powiedział, że władze Drawska Pomorskiego i Łobza 

wpadły na nowatorski projekt utworzenia bezemisyjnej spalarni śmieci, której brakuje 
na terenie naszego województwa, a dotyczy to odpadów komunalnych. Następnie 
zapytał, czy z programu „Smog Stop” można byłoby pozyskać środki na realizację 
takiej inwestycji.  

 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który odpowiedział, że z tego programu nie można realizować takich 
przedsięwzięć, a spowodowane to jest zbyt małym środkami zawartymi w programie. 
Dla zrealizowania takiej inwestycji należałoby wpisać taki projekt w plan 
gospodarowania odpadami, który w najbliższym czasie będzie aktualizowany.  

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który zapytał czy dla aglomeracji od  2 do  

10 tysięcy jeszcze w tym roku w ramach RPO w gospodarce wodno-ściekowej będą 
jeszcze konkursy.        

 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który odpowiedział, że wszystkie konkursy są ogłoszone na stronie 
internetowej. Na dzień dzisiejszy trwają konkursy na realizację wymiennych źródeł 
ciepła, jak farmy fotowoltaiczne. 

 
Głos zabrał Pan Radny M. Banaszek, który poprosił o interwencję w sprawie 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 177 na odcinku od Pławna do przejazdu 
kolejowego.  

 
Głos zabrał Członek Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego  

S. Wziątek, który poprosił o dostarczenie mu interpelacji i do niej odpowiedzi, aby 
mógł jak najszybciej zaproponować rozwiązanie dla tego odcinka.   

 
Na koniec Pani Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Marszałkowi za 

konkrety i zaprosiła na kolejne spotkania. 
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który podziękował Zarządowi 

Województwa Zachodniopomorskiego za to, że Powiat Drawski mógł znaleźć się we 
wspomnianym programie informatycznym oraz deklaracje Pana Marszałka S. Wziątka 
w sprawie przebudowy dróg wojewódzkich. Na koniec wspólnie z Zarządem Powiatu 
podziękował Radzie Powiatu za udzielenie absolutorium.    
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Przewodnicząca Rady Powiat spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

  
 Nikt z Radnych nie zabrał więcej głosu. 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 13:15 zamknęła XI Sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    
 
 Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 
 


